

矽谷基督徒聚會

2013年11月24日

「這是獨居的民，不列在萬民中」(9)：

成為一群充滿『屬靈矛盾』的子民

詩歌: H231 “我何等愛耶穌”；SH141 “普天下”；SH84 “榮上加榮”；SH254 “我們是祢的百姓”；H245 “充滿我”

經文: 提前1:15；西1:21-22；林後12:9-10；羅5:2-5；

林後4:7-11；林後6:8-10

講員: 于宏潔弟兄

綱要:

A) 罪魁 vs. 聖徒

在罪人中我是個罪魁...(提前1:15)

¹ 你們從前與神隔絕，因著惡行，心裏與祂為敵。²² 但如今祂藉著基督的肉身受死，叫你們與自己和好，都成了聖潔，沒有瑕疵，無可責備，把你們引到自己面前。(西1:21-22)

B) 軟弱 vs. 剛強

¹ 祂對我說：「我的恩典夠你用的，因為我的能力是在_____上顯得完全。」所以，我更喜歡誇自己的軟弱，好叫基督的能力覆庇我。¹⁰ 我為基督的緣故，就以軟弱、凌辱、急難、逼迫、困苦為可喜樂的；因我甚麼時候_____，甚麼時候就_____了。(林後12:9-10)

C) 患難 vs. 歡歡喜喜 (一面流淚，一面讚美)

■ ² 我們又藉著祂，因信得進入現在所站的這恩典中，並且歡歡喜喜盼望神的榮耀。³ 不但如此，就是在患難中也是_____的；因為知道患難生忍耐，⁴ 忍耐生老練，老練生盼望；⁵ 盼望不至於羞恥... (羅5:2-5)

■ ¹ 弟兄們，我把神賜給馬其頓眾教會的恩告訴你們，² 就是他們在患難中受大試煉的時候，仍有_____，在_____還格外顯出他們樂捐的厚恩。(林後8:1-2)

D) 死 vs. 生命

■ ⁷ 我們有這寶貝放在瓦器裏，要顯明這莫大的能力是出於神，不是出於我們。⁸ 我們四面受敵，卻不被困住；心裏作

難，卻不至失望；⁹ 遭逼迫，卻不被丟棄；打倒了，卻不至死亡。¹⁰ 身上常帶著_____，使_____也顯明在我們身上。¹¹ 因為我們這活著的人是常為耶穌被交於死地，使耶穌的生在我們這必死的身上顯明出來。(林後4:7-11)

E) 更多的矛盾...

- 【¹我們與 神同工的...】⁸ 榮耀、羞辱，惡名、美名；似乎是誘惑人的，卻是誠實的；⁹ 似乎不為人所知，卻是人所共知的；似乎要死，卻是活著的；似乎受責罰，卻是不至喪命的；¹⁰ 似乎憂愁，卻是常常快樂的；似乎貧窮，卻是_____的；似乎_____，卻是_____的。(林後6:8-10)

背誦經文 (林前15:10)	然而，我今日成了何等人，是蒙神的恩才成的...
-------------------	-------------------------

Silicon Valley Christian Assembly

2013- 11- 24

『A People Dwelling Alone, Not Reckoning Itself Among the Nations』(9) : Becoming a people of “Spiritual Paradox”

Hymnary: H231 “O, How I Love Jesus”; SH141 “All Ye Lands”; SH84 “From Glory to Glory”; SH254 “We Are Your People”; H245 “Fill Me Now”

Scriptures: 1 Timothy 1:15; Colossians 1:21-22; 2 Corinthians 12:9-10; Romans 5:2-5; 2 Corinthians 4:7-11; 2 Corinthians 6:8-10

Speaker: Brother Hongjie Yu

Outline:

A) Chief of sinners vs. Saints

- ... sinners, of whom I am chief. (1 Timothy 1:15)
- ²¹ And you, who once were alienated and enemies in your mind by wicked works, yet now He has reconciled ²² in the body of His flesh through death, to present you holy, and blameless, and above reproach in His sight— (Colossians

1:21-22)

B) Weak vs. Strong

- ⁹ And He said to me, “My grace is sufficient for you, for My strength is made perfect in_____.” Therefore most gladly I will rather boast in my infirmities, that the power of Christ may rest upon me. ¹⁰ Therefore I take pleasure in infirmities, in reproaches, in needs, in persecutions, in distresses, for Christ’s sake. For when I am _____, then I am _____.
(2 Corinthians 12:9-10)

C) Tribulations vs. Joy (praising God in the midst of weeping)

- ² through whom also we have access by faith into this grace in which we stand, and rejoice in hope of the glory of God. ³ And not only that, but we also _____ in tribulations, knowing that tribulation produces perseverance; ⁴ and perseverance, character; and character, hope. ⁵ Now hope does not disappoint, because the love of God has been poured out in our hearts by the Holy Spirit who was given to us. (Romans 5:2-5)
- ¹ Moreover, brethren, we make known to you the grace of God bestowed on the churches of Macedonia: ² that in a _____ the _____ and their deep poverty abounded in the riches of their liberality. (2 Corinthians 8:1-2)

D) Death vs. Life

- ⁷ But we have this treasure in earthen vessels, that the excellence of the power may be of God and not of us. ⁸ We are hard-pressed on every side, yet not crushed; we are perplexed, but not in despair; ⁹ persecuted, but not forsaken; struck down, but not destroyed— ¹⁰ always carrying about in the body the _____, that the _____ also may be manifested in our body. ¹¹ For we who live are always delivered to death for Jesus’ sake, that the life of Jesus also may be manifested in our mortal flesh. (2 Corinthians 4:7-11)

E) More paradox ...

- [¹ We then, as workers together with Him ...] ⁸ by honor and dishonor, by evil report and good report; as deceivers, and yet true; ⁹ as unknown, and yet well known; as dying, and behold we live; as chastened, and yet not killed; ¹⁰ as sorrowful, yet always rejoicing; as poor, yet _____; as _____, and yet _____.
(2 Corinthians 6:8-10)

Memorize Scripture (1 Corinthians 15:10)	But by the grace of God I am what I am, ...
---	---